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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Podczas niedawnego pobytu w B³oniu w pobli¿u Warszawy mia³em okazjê zapoznaæ siê z problemem

budowy zachodniej obwodnicy centrum B³onia. Inwestycja ta planowana jest ju¿ od trzydziestu sied-
miu lat. Od roku 1984 w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego miasta B³onie zare-
zerwowany jest korytarz tej drogi. W uproszczonym planie powiatu Pruszków korytarz ten zosta³ ujêty
ju¿ w roku 1974.

Rozpoczêcie inwestycji mo¿liwe bêdzie po uzgodnieniu z Regionaln¹ Dyrekcj¹ Ochrony Œrodowiska
w Warszawie raportu oddzia³ywania na œrodowisko. Postêpowanie w tej sprawie wszczêto w lutym
2008 r. wnioskiem do wojewody mazowieckiego, gdzie po dwóch latach procedowania zosta³o umorzo-
ne. W lipcu 2010 r. zosta³o wszczête ponownie na wniosek gminy B³onie przez RDOŒ w Warszawie i trwa
do dzisiaj. W tym czasie zakoñczono wszelkie prace projektowe, a do kompletu dokumentów brakuje je-
dynie decyzji œrodowiskowej.

Rozumiem, ¿e decyzja œrodowiskowa mo¿e byæ dla gminy B³onie, w zale¿noœci od oceny raportu od-
dzia³ywania na œrodowisko, albo pozytywna, albo negatywna. Pozytywna pozwoli rozpocz¹æ niezbêdn¹
inwestycjê, negatywna otworzy drogê do ewentualnego trybu odwo³awczego. Wa¿ne jednak, aby po nie-
mal czterech latach od z³o¿enia wniosku Regionalna Dyrekcja Ochrony Œrodowiska w Warszawie wresz-
cie tê decyzjê podjê³a. Niezrozumia³e dla mnie jest przed³u¿anie procedury, któr¹ mia³o uproœciæ
i przyœpieszyæ powo³anie generalnej i regionalnych dyrekcji ochrony œrodowiska. Niezrozumia³ym jest
tak¿e zg³aszanie przez RDOŒ roz³o¿onych w czasie, kolejnych zastrze¿eñ do raportu oddzia³ywania na
œrodowisko, skoro mo¿na by³o je zg³osiæ tylko raz, po zapoznaniu siê z tym raportem.

Nie bêdê t³umaczy³, jak wa¿n¹, absolutnie pierwszoplanow¹ dla miasta B³onie inwestycj¹ jest budo-
wa 2 km obwodnicy, która pozwoli wyprowadziæ ruch tirów z centrum miasta, oraz budowa wiaduktu
nad lini¹ kolejow¹ dziel¹c¹ miasto na dwie czêœci, a tak¿e powstanie nowego, w przysz³oœci bezkolizyj-
nego, skrzy¿owania z drog¹ krajow¹ nr 2. Zbudowanie tej obwodnicy le¿y w interesie nie tylko miesz-
kañców B³onia, ale te¿ wszystkich podró¿uj¹cych drog¹ krajow¹ nr 2.

Dlatego te¿ zwracam siê do Pana Ministra o sprawdzenie zasadnoœci tak przewlek³ego postêpowania
prowadzonego przez RDOŒ w Warszawie i spowodowanie, by zosta³o ono zakoñczone bez niezbêdnej –
a mo¿e w³aœnie zbêdnej – zw³oki, niezale¿nie od tego, jaka decyzja zostanie ostatecznie podjêta. Wymaga
tego nie tylko poszanowanie intencji projektodawcy i ustawodawcy tworz¹cych prawo, które mia³o skró-
ciæ czas oczekiwania na decyzje, ale te¿ szacunek dla w³adz samorz¹dowych i mieszkañców, którzy ma-
j¹ prawo podejmowaæ wysi³ki dla poprawy warunków swojego ¿ycia.

Z powa¿aniem
Micha³ Wojtczak




